
Jaarverslag 2022 Stichting Pro Afrika. 

Ook dit jaar werd getekend door de vele beperkingen vanwege de Covid epidemie, zowel in Nederland als in 
de landen waar Pro Afrika projecten ondersteunt. Toch heeft onze voorzitter 3 x een bezoek kunnen brengen 
aan Uganda. Helaas hebben we moeten constateren dat de voortgang van de projecten beperkt is geweest. 

Uganda: 
M.b.t. Ondersteuning Mama Asha Foundation: 

In Pakwach  

De wens om in Pakwach een opvang voor mishandelde /misbruikte meisjes op te zetten heeft niet de start 
gekregen die we ons voorgesteld hadden. De Pater die een centrale rol zou moeten vervullen werd 
overgeplaatst en de begeleidingsgroep van vrouwen bleek minder capabel dan we dachten. Daarom werd 
besloten eerst te gaan kijken of er mogelijkheden zijn elders in de buurt rondom Nebbi om zo’n zelfde 
vocational center te gaan opzetten, zoals in Buhwejuh (zie onder). Tegelijkertijd vond een fundamentele 
discussie plaats over hoe de projecten duurzaam te financieren. Daarover hieronder meer. Dit alles 
betekende dat we dit verslagjaar verder geen echte stappen hebben kunnen maken in Pakwach. We 
proberen de begeleidingsgroep , die inmiddels is gekrompen tot 3 vrouwen te kunnen stimuleren om een 
plan te maken en plek te vinden voor het vocational center. Zij adviseerden ons overigens om de meisjes niet 
kosteloos een opleiding te laten volgen in zo’n vocational center. Dat zou te vrijblijvend zijn. Om te 
vermijden dat deze meisjes denken dat individuele leden van Mama Asha foundation die geldbijdrage zelf 
gaan gebruiken, moeten we deze financiële zaken ook anders gaan regelen. De begeleidingscommissie kan 
daarbij een rol spelen. Overigens lijken zij een locatie in Nebbi gevonden te hebben voor het vocational 
center…Hopelijk in 2023 meer info hierover. Daarnaast hoorden we eind 2022 van Jan de Jong (uit ons 
netwerk) dat er in Pakwach een groep jongeren is die ook een vocational center wil starten.. Dat moeten we 
ook in 2023 verder uitzoeken. 

In Buhwejuh: 

In Buhwejuh zijn in 2022 binnen het Kabasi project, 2 groepen van elk 25 meisjes geslaagd voor de opleiding 
naaister. Binnen dit project worden mishandelde /misbruikte/uitgestoten meisjes en vrouwen een opleiding 
tot naaister aangeboden i.s.m. met de lokale NGO EPHWOR, met als belangrijkste stimulator de heer Aruho 
Amon. Een derde groep is gestart. De helft van de opgeleide meisjes heeft inmiddels werk als naaister 
gevonden. Dus ook… de helft niet. Dat behoeft dus aandacht. 

We hebben Aruho in het voorjaar in Nederland mogen ontvangen en konden uitgebreid met hem spreken 
over de verdere voortgang van dit Kabasi project. Een van de belangrijkste onderwerpen was het 
ontwikkelen van het Vicoba project ter financiering van een eigen naaimachine voor de afgestudeerde 
meisjes (zie onder). In 2022 zijn we, mede vanwege mogelijke fondsenwerving, met Aruho een discussie 
gestart over het opstellen van een concreet operationeel plan met financiële paragraaf t.b.v. het Kabasi 
project.  Het geheel heeft o.i. niet de sterke basis die het nodig heeft, zowel op organisatorisch/ personeel- 
als financieel gebied. Hoewel de communicatie hierover met Aruho moeilijk verloopt (moet tussen al zijn 
werkzaamheden door met een gebrekkige telefoon), zijn er wel vorderingen , maar is er eind verslagjaar nog 
geen concrete invulling.  

 

Ontwikkelen van ideeën om de projecten die wij steunen binnen Mama Asha Foundation selfsupporting te 
maken/ duurzaam te financieren. 

Zowel binnen het bestuur als i.s.m. met EPHWOR is gesproken over dit onderwerp. Een aantal 
mogelijkheden/ontwikkelingen zijn: 



-Vicoba project. Om de doelgroep van o.a. Kabasi project in Uganda ook daadwerkelijk een eigen leven te 
kunnen gaan starten is het belangrijk dat ze met de kennis die ze opgedaan hebben, binnen de opleiding tot 
naaister, dit ook kunnen omzetten naar het genereren van een eigen inkomen. Daarbij is het hebben van een 
eigen naaimachine  essentieel. Het idee groeide in de gesprekken met Aruho om deze afgestudeerde meisjes 
een post-graduate werkomgeving aan te bieden waarin ze door het maken van kleding binnen een beperkte 
tijd zelf geld zouden kunnen verdienen voor hun eigen naaimachine.  Om die werkomgeving te creëren zou 
een soort micro krediet programma kunnen worden opgezet, wat mede door de meisjes/vrouwen zelf wordt 
gerund. Zo’n programma is enigszins vergelijkbaar met Vicoba projecten bijv. in Tanzania, waar een vriend 
van ons, Eugene Nicolaes, deze opzet en begeleidt. Hem hebben we daarover uitgebreid gesproken.  

In het verslagjaar hebben we in overleg met Aruho deze plannen verder ontwikkeld en hopen ze in 2023 te 
kunnen uitrollen . 

-veeteelt bedrijf in Zuidwest Uganda en in Noordwest. Onze voorzitter heeft plannen gemaakt en is daarmee 
ook al deels in uitvoering om door het opzetten van veeteeltbedrijven een basis te leggen voor een continue 
financieringsstroom naar projecten. Hij doet dit volledig met privé financiering, maar zal , wanneer de 
bedrijven een solide basis hebben, de opbrengsten schenken aan de projecten. Waarmee (een deel van )de 
projecten duurzaam gefinancierd kunnen worden  

-Mee laten betalen door meisjes voor opleiding tot naaister. In Buhweju wordt de opleiding nu nog 
gefinancierd door EPHWOR en Pro Afrika. Het idee van de begeleidingscommissie in Pakwach is in onze ogen 
waardevol en zullen we in 2023 verder vorm geven, en eventueel ook in Buhwejuh voordragen. 

Early Learning School (Entebbe) 

We hebbe de overeenkomst met Early Learning School ontbonden. Zoals bekend hebben we een flink aantal 
konijnenkooien geleverd aan de school om daar een konijnenfokkerij te starten, waarbij de opbrengsten ten 
goede komen aan de school. De directrice heeft , nadat de konijnenkooien ter plekke waren , totaal geen 
contact meer met ons gezocht, ondanks onze uitgebreide pogingen en vragen. Eenmaal heeft onze 
voorzitter , tijdens een van zijn bezoeken dit jaar, haar nog gezien, maar toen ze hem in de gaten kreeg was 
ze verdwenen. Het zal een hele zorg zijn om die kooien daar weg te halen en ze een betere bestemming te 
geven, maar we gaan het pogen , zo nodig met justitiële ondersteuning. 

 

South West Junior school (Entebbe) 

In het voorjaar heeft onze voorzitter een uitgebreid persoonlijk contact gehad met de directeur van de 
school Joshua Kyalimpa, waar we ook t.b.v. opzet van een konijnenfarm materialen hebben geleverd. Joshua 
is door Covid niet in staat om heel veel aandacht te besteden aan de verdere opzet van de fokkerij, maar 
heeft ondanks dat er een aantal kooien gestolen zijn, toch al stappen gezet: Hij is bezig om de stal te maken 
waarin de konijnen gehuisvest gaan worden.  Na dit bezoek is verder gecommuniceerd over de operationele 
planning op korte en langere termijn. Daarbij kwam al vrij snel de vraag van Joshua om financiële steun om 
zo snel mogelijk opleiding  van zijn mensen te bekostigen en de kooien te vullen met konijnen. Omdat wij in 
onze afspraken nooit hebben gezegd dat we alles zouden financieren en we van hem verwachten dat hij 
eerst met een operationeel plan komt, inclusief een financiële paragraaf , zijn we (nog) niet op zijn vraag 
ingegaan. Helaas bekoelde dat ook de verdere communicatie. Aan Eugene Nicolaes, die nauwe contacten 
met hem onderhoud hebben we gevraagd te bemiddelen. Dat heeft in 2022 nog geen resultaat opgeleverd. 
In 2023 gaan we weer contact met Joshua leggen om te kijken hoe we samen het project weer een stap 
voorwaarts kunnen zetten. 

 



Zimbabwe 

Ngwana Primary School (Plumtree) 
Lucky Moyo, onze contactpersoon, meldt dat de school nog steeds heel erg blij is met de borehole die we 
mede bekostigd hebben. Hij is druk bezig om geld bij elkaar te halen om een watertank te kunnen plaatsen/ 
pijpleidingen van borehole naar school te kunnen aanleggen/ solar systeem te kunnen kopen. Omdat wij nog 
een standpunt moeten bepalen hoe en wanneer we fundraising gaan opzetten (zie onder) kijken we nu 
voorlopig even toe naar dit project. Mogelijk kunnen t.z.t. weer financieel bijspringen. Lucky houdt ons nog 
steeds perfect op de hoogte van de ontwikkelingen daar. 

 

 

Fondswerving 

Ruud heeft dit jaar enkele stichtingen aangeschreven voor financiële ondersteuning t.b.v. Mobiele Kliniek 
van EPHWOR. Er is geen enkele reactie op gekomen. Wellicht komt het doordat COVID en de oorlog in 
Oekraïne ook erg veel aandacht vraagt van deze fondsen. Onze Stichting heeft op haar beurt, ook doordat 
we weinig concrete uitgewerkte plannen hebben voor projecten, verder geen verzoeken uitgezet voor 
geldinzameling. Hopelijk kunnen we in 2023 weer wel aan de slag.. maar hoewel Covid op zijn eind raakt 
loopt de oorlog in Oekraïne nog door…. 

Triodos Bank 

We merken dat de kosten voor de bankrekening toch wel hoog zijn. We gaan in 2023 bekijken of we dit op 
een andere manieren kunnen regelen 

Website 

Ruud heeft samen met Martijn , de webbeheerder, de website waar nodig aangepast. De afhandeling van 
eventuele donaties kan o.a. nu een stuk makkelijker. 

 

Ruud van vlerken 

Secretaris Stichting Pro Afrika 
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